
NOTULEN ALV
Notulen 8e Algemene Ledenvergadering Onderling Verzekerd 
gehouden in De Milandhof te Zegveld op 13 mei 2024

Aanwezigen:  Raad van commissarissen: J. Berns, P.J. van der Burg, 
 E.L.J. Dolmans, L.H. Kastelein, H.J.G.M. Smorenburg (voorzitter)
 Raad van bestuur: H.H.G. Eggenkamp
  In totaal zijn 82 personen aanwezig waarvan 
 64 stemgerechtigden.

1. Opening
De voorzitter, Henny Smorenburg, opent de Algemene Ledenvergadering 
en heet de aanwezigen welkom. Een speciaal welkom wordt gericht aan de 
voormalige bestuursleden van OVM Vinkeveen, OVM Zegveld, Montfoort en 
Haarrijn en de vertegenwoordigers van de SOM/SOBH.

Het is een bijzondere vergadering om drie redenen: er is een positief resultaat 
voor belasting behaald van meer dan € 1 miljoen, er zal een bijzonder hoge 
premierestitutie worden voorgesteld en Henny treedt vandaag terug als 
voorzitter van Onderling Verzekerd. Hij zal dit verder toelichten bij agendapunt 
8, dat als laatste agendapunt zal worden behandeld.

De voorzitter dankt de medewerkers van Onderling Verzekerd en de raad van 
bestuur voor hun inzet voor Onderling Verzekerd en zijn collega-commissarissen 
voor de constructieve samenwerking.



2.  Notulen Algemene Ledenvergadering 
 22 mei 2023
De leden hebben de notulen kunnen inzien bij de OV Actueel 
en op de website. Er zijn geen vragen of opmerkingen 
over de notulen van de Algemene Ledenvergadering van 
Onderling Verzekerd van 22 mei 2023, waarna deze worden 
goedgekeurd.

3.  Ingekomen stukken en mededelingen
Harold Eggenkamp meldt dat van 15 leden bericht van 
verhindering is ontvangen. Het aantal (stemgerechtigde) 
aanwezigen bij de vergadering wordt na de vergadering in de 
notulen opgenomen. 

4.  Ontwikkelingen algemeen
Harold blikt terug op het jaar 2023. Het totaal aantal leden is 
behoorlijk gegroeid door de fusie met Onderling Verzekerd. 
Zonder Vinkeveen is het aantal leden licht gedaald ten opzichte 
van vorig jaar, onder andere  door vergrijzing, herbeoordeling 
van de portefeuille en strengere acceptatierichtlijnen. De 
cijfers zijn gecombineerde cijfers van OVM Vinkeveen en 
Onderling Verzekerd. Toch is de premie met 11 % gestegen door 
indexatie, de komst van nieuwe leden en door herbeoordeling 
en uitbreiding van de verzekeringspakketten van bestaande 
leden. De provisie is iets toegenomen en het aantal schaden 
is bijna gehalveerd. Belangrijke activiteiten in 2023 waren de 
fusie met OVM Vinkeveen, de verhuizing naar Woerden en 
3 maatschappelijke activiteiten vanuit ‘Onderling met Elkaar’.

5.  Jaarrekening en kapitaalbeleid

5a. Toelichting kapitaalbeleid
Eric Dolmans, als voorzitter van de Audit, Risk en Compliance-
commissie, licht het kapitaalbeleid toe. Dit beleid moet 
aantonen dat een verzekeraar op lange termijn, zelfs bij een 
aantal grote schaden en risico’s, voldoende kapitaalkrachtig 
blijft. De Nederlandsche Bank (DNB) stelt voor alle risico’s 
vast wat het minimale kapitaalbedrag moet zijn om als 
solide verzekeraar te opereren. DNB past de bedragen 
jaarlijks aan, rekening houdend met marktomstandigheden. 
Een van de risico’s, het tegenpartij kredietrisico, toont een 
opvallende verhoging ten opzichte van vorig jaar. Dit komt 
door de hoge concentratie verzekerden in Zegveld. Bij een 
ramp in Zegveld zou dit tot tientallen miljoenen euro’s aan 
schade kunnen leiden. Hoewel dit bekend was, heeft een 
recente gedetailleerde rapportage door de herverzekeraar 
ertoe geleid dat, volgens de richtlijnen van DNB, Onderling 
Verzekerd rekening dient te houden met de nieuwe gegevens 
en meer kapitaal dient aan te houden.

DNB hanteert een minimaal eigen vermogen dat 100% van 
de berekende solvabiliteitskapitaalsvereiste (SKV) bedraagt, 
maar Onderling Verzekerd voelt zich meer comfortabel met 
een extra buffer van 50% en hanteert daarom een ondergrens 
van 150%. Onderling Verzekerd beschikt over een beschikbaar 
Eigen Vermogen van 177% van de SKV (vorig jaar 187%). 
Hiermee wordt ruimschoots voldaan aan de eisen van DNB en 
de eigen interne norm. 

5b. Toelichting jaarrekening
Eric meldt dat ten opzichte van vorig jaar het balanstotaal 
aanzienlijk is gestegen. Deze stijging betreft met name de 
post ‘overige activa’ en meer specifiek de liquide middelen 
en de investeringen als gevolg van de nieuwe huisvesting in 
Woerden. Het eigen vermogen is toegenomen met € 465.000 
zijnde het netto resultaat na aftrek van de voorgestelde 

premierestitutie. Door de fusie met OVM Vinkeveen is er 
opnieuw een post ‘ledenrekeningen’ ontstaan die in 5 jaar zal 
worden uitbetaald. De post ‘schulden’ bestaat hoofdzakelijk 
uit verzekeringspremie die betrekking heeft op 2024, maar al 
in december 2023 door de leden is betaald. Het andere deel 
van deze post betreft de voorgestelde premierestitutie. 

Vervolgens wordt de resultatenrekening toegelicht. Het 
resultaat voor belasting en premierestitutie toont een enorme 
positieve piek ten opzichte van de afgelopen 10 jaar. Onderling 
Verzekerd heeft in 2023 kunnen profiteren van zeer weinig 
schadeclaims, een gunstig beleggingsresultaat van +5,3% 
(2022 -0,3%) en een vrijval uit de ledenrekening. Dit heeft 
geleid tot een toename van de opbrengsten van meer dan 
€ 1 miljoen. De stijging van de kosten bevat diverse eenmalige 
kosten zoals de verhuizing en de fusie. Na verrekening van 
de belasting toont de winst- en verliesrekening een positief 
resultaat van € 900.048 (2022 € 156.846). 

Vraag: We zijn van oorsprong een brandverzekering. 
Ondertussen zijn er veel andere verzekeringen bijgekomen. 
Is er een uitsplitsing van opbrengsten en kosten van de 
verschillende verzekeringen?
Antwoord: Er wordt constant kritisch gekeken naar de kosten 
en opbrengsten van de diverse verzekeringen. Onderling 
Verzekerd richt zich op totaalklanten. De klanten hebben 
gemiddeld 3,5 verzekeringspolissen.

5c. Vaststellen kapitaalbeleid
De vergadering stelt het Kapitaal- en solvabiliteitsbeleid per 
1 januari 2024 ongewijzigd vast.

5d. Vaststellen jaarrekening
De vergadering stelt de jaarrekening 2023 ongewijzigd vast.

5e. Bestemming resultaat 
Gezien het mooie resultaat van 2023 is er ruimte om de 
leden een premierestitutie te verlenen van 15%, zijnde circa 
€ 650.000. Voorgesteld wordt het restant van het positieve 
saldo ad € 464.672 toe te voegen aan de algemene reserve. 
De vergadering gaat hiermee akkoord.

5f.  Verlenen decharge raad van bestuur voor het gevoerde 
beleid

Met instemming heeft de vergadering kennisgenomen van het 
gevoerde beleid in 2023 en dechargeert de raad van bestuur 
van Onderling Verzekerd.

5g.  Verlenen decharge raad van commissarissen voor het 
gehouden toezicht

Met instemming heeft de vergadering kennisgenomen van 
het gehouden toezicht op het gevoerde beleid in 2023 en 
dechargeert de raad van commissarissen van Onderling 
Verzekerd.

6.  Voorstel tot benoeming accountant 
 boekjaar 2024
Het is de bevoegdheid van de Algemene Ledenvergadering 
om jaarlijks de accountant te benoemen. De vergadering 
stemt in met het voorstel om accountantskantoor Ecovis 
BonsenReuling te herbenoemen als accountant voor het 
boekjaar 2024.

7.  Samenstelling raad van commissarissen
Dit agendapunt wordt als laatste behandeld.



8.  Vooruitblik 2024
Harold informeert de aanwezigen over de stappen die zijn 
genomen ten aanzien van de uitvoering van de strategie. 
Grote prioriteit hebben digitalisering van processen en groei. 
Daarom wil Onderling Verzekerd meer zichtbaar worden door 
(online) campagnes te gaan voeren. Harold doet een herhaalde 
oproep om ambassadeur te worden van Onderling Verzekerd.

Een belangrijk onderwerp voor 2024 is hoe om te gaan 
met wateroverlast. Wat gaan we doen met toekomstige 
waterkeringen en wat is verzekerd? Als de dijken doorbreken 
staat het hele werkgebied van Onderling Verzekerd onder 
water. Dit wordt gezamenlijk door verzekeraars opgepakt. 
Op de website www.overstroomik.nl kan informatie worden 
gevonden.

Het is gebruikelijk dat Onderling Verzekerd jaarlijks een donatie 
doet aan een organisatie die in een van de kerngebieden 
belangrijk werk verricht. Dit jaar viel de keuze op de 
Reddingsbrigade Vinkeveense Plassen. Penningmeester Arjan 
Stolk licht toe dat jongeren zwemdiploma’s kunnen halen en 
zich daarna kunnen laten opleiden voor de reddingsbrigade. 
Om dat goed te kunnen oefenen is de Reddingsbrigade naast 
de Vinkeveense Plassen ook veel aanwezig bij bewakingen 
bij evenementen of festivals in de hele regio. Juiste kleding 
is daarbij belangrijk. De donatie zal worden gebruikt voor de 
aanschaf van overlevingspakken.

7.  Samenstelling raad van commissarissen
Pieter van der Burg is aftredend en herkiesbaar. De vergadering 
stemt in met zijn herbenoeming voor de komende vier jaar. De 
voorzitter feliciteert Pieter met zijn herbenoeming. 

Voorzitter Henny Smorenburg is tussentijds aftredend en niet 
herkiesbaar. Hij neemt de aanwezigen mee op zijn reis door 
Onderling Verzekerd van 2009 tot nu. Hij dankt de rvc-leden, 
de rvb en de medewerkers van Onderling Verzekerd voor de 
fijne samenwerking.

Leon Kastelein, voormalig voorzitter van OVM Zegveld, 
wordt voorgedragen als nieuwe voorzitter van de raad van 
commissarissen. De vergadering stemt in met deze benoeming. 
Na een felicitatie voor Leon draagt Henny de voorzittershamer 
aan hem over. Hij wenst Leon veel succes en plezier in zijn 
nieuwe rol. Leon dankt Henny voor zijn betrokkenheid van de 
afgelopen 15 jaar. Hij ziet de toekomst van Onderling Verzekerd 
vol vertrouwen tegemoet.

9. Rondvraag en sluiting
Vraag: De agrarische sector wordt steeds kleiner. Hoeveel 
procent van de leden is nog agrarisch?
Antwoord: Op dit moment zo’n 25%. De daling in leden komt 
niet alleen door vergrijzing maar ook doordat bedrijven niet 
kunnen worden voortgezet. Dit heeft volop de aandacht.

Vraag: De waarde van bijvoorbeeld een stal wordt jaarlijks 
minder. Maar op de verzekerde bedragen in de agrarische 
sector wordt niet afgeschreven. Dit voelt niet goed.
Antwoord: Dit gevoel is begrijpelijk. Het gaat erom wat nodig 
is om zo’n stal weer in dezelfde staat terug te bouwen en dat 
is een vast bedrag waar niet op kan worden afgeschreven. Er 
is dus een verschil tussen een fiscale en verzekerde waarde.

Vraag: Wordt er gevraagd naar de reden waarom leden hun 
verzekering opzeggen?
Antwoord: Dat blijkt heel divers te zijn. Gelukkig blijven 
voldoende opvolgers wel bij Onderling Verzekerd.

Vraag: Na een blikseminslag werd er destijds direct een bedrag 
uitgekeerd om hen te helpen. Dit is een belangrijk pluspunt 
van een onderlinge. Gebeurt dit nog steeds?
Antwoord: Onderling Verzekerd is heel snel met voorschotten 
zodat mensen in hun eerste behoeften kunnen voorzien waarbij 
Onderling Verzekerd wel gehouden is aan van toepassing 
zijnde afspraken met bijvoorbeeld banken. 

Nadat er wordt vastgesteld dat er geen vragen meer zijn 
wordt het officiële gedeelte van de vergadering gesloten.

Presentatie Cor Kraaijenhagen over 
brandpreventie
Na de pauze licht Cor Kraaijenhagen toe wat belangrijk is bij 
een goede brandpreventie in en om het huis. Hij heeft 40 jaar 
in het vak gezeten en vond voorlichting altijd heel leuk en 
belangrijk om te doen. Hij neemt de aanwezigen mee in een 
reis door het huis en geeft overal adviezen, waarbij de nadruk 
ligt op het belang van het ophangen van rookmelders.

Harold dankt Cor voor zijn positieve bijdrage aan deze 
Algemene Ledenvergadering. Na afloop ontvangt iedere gast 
een stripboek van Brandweerman Cor. 

Hiermee is de vergadering afgerond.

Vastgesteld te Harmelen op 19 mei 2025

L.H. Kastelein
voorzitter raad van commissarissen


